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KAUHAVAN OPS-RYHMÄN KOKOUS 

Aika  14.5.2019 klo 14.10 – 15.33 

Paikka  Kaupungintalon hallituksen huone  

Läsnä puheenjohtaja Atte Hotti, sihteeri Sanna Riihimäki

Takamäki Tiina  

Koskela Tuula  

Kujanpää Liisa 

Karhu Eija  

Luoma Tiina 

Mäkynen Hannu  

Hakala Raija-Liisa 

Lauttamus Päivi 

 

Lisäksi erikseen kutsuttuna Minna Mäkinen. Yliviivatut eivät olleet paikalla.  

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja toivotti kaikki tervetulleiksi ja avaisi kokouksen klo 14.10. 

2. Maahanmuuttajien (S2 ja valo) sekä TOA todistukset ym. (Minna Mäkinen alustaa) 

- Todistusten yhtenäistäminen ja virallisuus + Wilmaan täytettäväksi 

Nahkalassa ja Kosolassa tarvitaan 1-2 luokilla tällaiset pohjat oppilaille. 7.luokasta ylöspäin on 

menty normaalilla todistuksella johon on merkitty vain suoritusmerkintä S:llä ja lisätietoja kohtaan 

lisätietoja jos tarve vaatii. Linjataan pelisäännöt seuraavasti:   

 S2-todistus 

1-8 luokat suoritusmerkinnällä ja lisätietoja kohtaan lisätietoja, numerot heille joille 

numeron voi antaa. Peda.netistä poistetaan vanhat Maria Sepän aikaiset pohjat ja pitää 

kaikille yhteisesti tiedottaa tästä asiasta.   

 Valo-todistus 

Valo-opetusta on tällä hetkellä Nahkalassa ja Kauhavan yläkoulussa. Minna ryhtyy 

tekemään yläkoulun kanssa yhteistyötä että mitä tietoja tarvitaan pohjaan. Kun pohja on 

kunnossa ja valmiina, niin tieto siitä Sannalle. Sanna tekee pohjan sitten Primukseen. 

 Toiminta-alueittain todistus 

Tällä hetkellä helpoin ja nopein tapa on toimia siten, että Sannalle tieto arvioinneista ja 

Sanna kirjaa ne Primukseen josta ne tulevat näkyviin todistuksiin. Jatkossa tehdään tähän 

lomaketta, mutta tänä keväänä aikataulut ovat niin tiukat, että pohjia ei saada.   

 

- RAMADAN-kuukauden alaikäisten kouluruokailu (kieltäytyminen / lomake?) 

Henkilökohtainen päätös, jos oppilas on alle 18 v pitää olla huoltajan allekirjoitus. Keskusteltiin 

kuinka tämän kanssa toimitaan. Olisiko mahdollista lisätä tätä suoraan oppilastietolomakkeeseen. 

Siirryttiin suoraan kohtaan 5. Oppilastietolomake.  

 

3. Monialaiset opinnot, MOK (Hannu alustaa) 

- arviointiteksti / -muoto  

Tiina oli tämän tehnyt ja kokenut työlääksi. Vaatiiko OPS, että pitää kirjallisesti arvioida? Se tulee 

löytyä todistuksista monialaiset opinnot liitteenä. MOKit koskee yläkouluja ainoastaan. Primukseen 

lisättävien tietojen MOK-ohjeistus on annettu viime vuonna. Peruskuvio, että millä laajuudella 

merkataan arviointiyhteenvetoon, todistukseen tulee vaan yläasteen osalta. Tehtäisiin käytännössä 

siten, että opettajat arvoivat vain perusarvioinnin, MOK voi olla ratkaiseva arvioinneissa jos ollaan 
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kiikunkaakun jonkun numeron välillä. Ei tehdä mitään erillisiä yhteenvetoja ainakaan tällä hetkellä. 

Näkyy vain ja ainoastaan osallistumisesta.   

 

4. Varhennettu A-kieli 

- maakunnallinen työryhmä (Kauhavalta jäsenenä Tuula Koskela) on kokoontunut 11.3. 

- seuraava kokoontuminen on 20.8. klo 9 

- tavoitteena on vuosiluokkaistaa A1-kielen tavoitteet syyslomaan mennessä 

- tämän jälkeen voi kuntakohtainen OPS-muokkaus alkaa 

- syksyn aikana tullaan järjestämään koulutusta mm. ääntämisen opettamisessa 

- uusi opetussuunnitelma otetaan käyttöön vuoden 2020 alussa: 2h / 1. lk 

(1. luokalla s2019 8 h AI ja 0h EN sekä k2020 6 h AI ja 2h EN – ja 20 vuosiviikkotuntia 

 2. luokalla s2019 ja k2020 7 h AI ja 0hEN – ja 20 vuosiviikkotuntia) 

- syksystä 2020 alkaen sekä 1. että 2. luokalla 1 h syksyllä ja 1 h keväällä (ja 7 h AI) – ja 20 vvt 

 

5. Oppilastietolomake 

- ensi syksynä käyttöön 

Malli löytyy peda.netistä seuraavasti: Opetussuunnitelma -> Opetussuunnitelmatyö -> 

Opetussuunnitelmatyön ohjausryhmä -> Oppilastietojen tarkastuslomake-testiversio 

Edelliseen versioon tehty muutamia muutoksia ja nyt myös tuli muutoksia.  

Pohdittiin ensin, että lisätään Ramadan kuukausi paasto lomakkeelle. Raija-Liisa ehdotti että 

kannattaa tarkastaa vielä muiden koulujen malleja miten toimittu. Jäätiin pohtimaan että 

tarvitaanko, pitää miettiä mikä olisi fiksu tapa kysyä tätä muussa yhteydessä. Tällä hetkellä tultiin 

siihen tulokseen että ei lisätä sitä lomakkeelle vaan opettaja voi kysyä tätä jotenkin muutoin.  

 

6. Jyväskylän koulutus / syksy 2019 

Opettajan uranaikainen arviointi Jyväskylässä koulutus syksyllä 12.9.2019. Keskusteltiin, että onko 

jatkossa tarpeen. Koettiin että siinä painotetaan liiaksi kehittämistyötä ja esiteltiin sitä muille 

kouluille. Arvioinnin kehittäminen Kauhavan kouluissa on siinä mallissa, että muut palikat kuin 

lomake ovat vielä kehittämättä. Koska ainoastaan pelkkää lomaketta ei ole järkevää lähtemään 

esittelemään.  

Koulutuksesta olisi mahdollista saada vinkkejä, joita koulun omaan työhön voisi poimia. Sovitaan 

että henkilökohtaisesti kukin miettii, että onko itse menossa koulutukseen.. Mielellään toivotaan 

että Kauhavalta olisi edustus, mutta jokainen päättää meneekö. Jätetään pähkäiltäväksi, Atte 

suosittelee lämpimästi. Ainakin kuuntelemaan ja hakemaan tietoa sieltä.  

7. Muut asiat 

- Paljon asioita jotka olisi hyvä ottaa myös koulujen esimiesten kokouksessa esille. Sovittiin, että 

otetaan esimieskokouksessa esille muut asiat kohdassa.  

- Vaativan erityisen tuen käytänteet Etelä-Pohjanmaalla hanke- onko tiedotettu esimiehille  

Maakunnallinen hanke, Kauhava on jo mukana ja koulutus varmasti kiinnostaa koulujen 

erityisopettajia, tästä pitää tiedottaa kouluja. Atella työnalla koulujen esimiehet ja 

erityisopettajat.  

- Todistukset taito-ja taideaineet 4 luokalta eteenpäin. Pitäisi olla opetussuunnitelmaan 

korjattuna, pitäisi olla ok. Mutta 4 lk eteenpäin taito—ja taideaineet arvioidaan numeroin 

(nelosellakin). Atte ottaa esimiesten kokouksessa esille.  
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- Toimintakertomukset pitää lähettää lautakuntaan, puuttuu ohjeistus kenelle lähetetään? 

Kesäkuun lautakunnassa pitää olla tieto. Esimiesten kokouksessa otetaan esille. 

- Arviointi ja uusi OPS, ei ollut koululla tietoa että oppiaine arviointi pitää olla välitodistuksessa 

molemmat numerot. Esim. biologia ja maantiede (tai FY/KE) tulee olla molemmat arvioituna 

jokaisessa arvioinnissa. Ei voi välitodistuksessa olla tyhjiä kohtia. Jokaisessa arvioinnissa pitää 

olla numero (koskee yläkouluja)  muistutus tästä esimiehille.  

8. Seuraava kokous 

OPS-ryhmän seuraava kokous 3.9 klo 14.00. Paikka määräytyy myöhemmin.  

9. Päättäminen 

Koska muita asioita ei noussut esille puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.33. 


